

## Description

CLI is a Christian institute established in 2005 in California as a non-profit corporation not affiliated with any specific church or denomination. Our vision is to see the great need for Gospel laborers to reach global Chinese population, and to work towards the day when the earth will be full of the knowledge of the Lord as the waters cover the sea.

We are unique in our two-winged strategy which emphasizes parallel ministries in North America and Asia, as well as integrative training in Biblical theology and practical ministry.

CLI offers a full set of educational programs with a substantial and practical curriculum. Our Doctor of Ministry program provides advanced training to ministers and church leaders. The Master level programs are designed for believers of all ages and all walks of life, and most of them are working professionals seeking to serve more effectively in ministries.

We have a strong faculty team with academic excellence, spiritual maturity, ministerial experience, and a passion and experience in teaching, research and writing. Many are invited from all over US and overseas to teach at CLI.

CLI has the approval of California Bureau of Private Postsecondary Education (BPPE) to offer higher theological degrees, and the accreditation of Asia Theological Association as a formal member.

## Programs and Degrees

- \* Doctor of Ministry (DMin)
- \* Master of Theology (ThM )
- \* Master of Divinity (MDiv)
- \* Master of Christian Studies (MCS)
- \* Diploma of Christian Studies (DipCS)

## Vision and Mission

### [Motto]

CLI is a Christ-centered ministry with the motto: loving Christ, learning from Christ, preaching Christ and be conformed to Christ.

### [Vision]

- \* To see the unreached global Chinese population with a great need for Gospel laborers. (John 4:35;Matthew 9:36-38)
- \* To work towards the day when the earth will be full of the knowledge of the Lord as the waters cover the sea (Isaiah 11:9)

### [Mission]

Faithfully holding onto the Evangelical faith, our mission is to train Chinese pastors and lay leaders to they are fully equipped to share the Gospel, to build mature churches and so fulfill the Kingdom mission (2 Timothy 1:13-14;Ephesians 4:11-13;Colossians 1:28; Matthew 28:18-20,6:9-10)

### [Strategy]

- \* Parallel ministries in North America and Asia
- \* Integrative trainin in Biblical theology and practical ministry



北美基督神學院  
CHRISTIAN  
LEADERSHIP  
INSTITUTE

## 北美基督神學院簡介 Christian Leadership Institute



447 De Guigne Drive  
Sunnyvale, CA 94085  
Tel: (408) 830-9912  
Fax: (408) 830-9913  
Website: www.cliglobal.org  
Email: CLIAadm123@gmail.com

## 簡介

[北美基督神學院]於2005年7月1日於美國聯邦與加州政府登記立案正式成立。這是回應從神來的異象與使命，針對當今華人教會的需要，因應教會所面臨的種種挑戰，給教牧與信徒領袖在神學及事奉上提供全面的訓練。

學院位於 Sunnyvale，乃華人聚居的南灣矽谷，不但可以就近服事當地眾多教會及家庭，並且面向亞洲，有利於實踐以神學教育宣教的信念。2006年開始亞洲事工，並於2008年在亞洲重點地區設立基督神學院亞洲分院。

學院的辦學理念是聖經神學與實踐神學並重。北美的事工以培養教牧人才與信徒領袖為主，裝備他們更有效的事奉主，有系統的教導聖經、神學、教會歷史，並提供關懷、輔導，衝突處理等實用課程。畢業生可在教會牧養領導，也可將所學應用在家庭和職場中。

[北美基督神學院亞洲分院]面對很大的宣教工場，人口多，教會增長快，牧養需要大，迫切需要有系統的、全面的培育教會領袖。我們選擇沿海城市設立校區，交通便利、教會組織健全、學生有豐富的服事經驗。畢業生們在各自的教會中擔任領袖，帶領教會，並到外面植堂。有些畢業生更到外地參與訓練其他教會的工人，也有同學因著工作的緣故，到回教徒地區宣教。

[北美基督神學院]為加州高等教育局(BPPE)核准的非營利神學院，頒發教牧學博士、神學碩士、道學碩士、基督教研究碩士學位，與基督教研究文憑。2015年成為亞洲神學協會(ATA)會員，可與其他ATA會員學校互相承認學分及學位。

## 學制與學位

- \* 教牧學博士 (DMin)
- \* 神學碩士 (ThM)

- \* 道學碩士 (MDiv)
- \* 基督教研究碩士 (MCS)
- \* 基督教研究文憑 (DipCS)

## 異象與使命

### 【校訓】

- \* 愛基督、學基督、傳基督、像基督

### 【異象】

- \* 普世華人廣大禾場莊稼已熟，工人極其缺乏（約4:35，太9:36-38）
- \* 認識神的知識要充滿全地，好像水充滿洋海一般（賽11:9）

### 【使命】

忠心持守福音信仰、裝備華人教牧及信徒領袖、傳揚福音、建立成熟教會、完成天國使命

(提後 1:13-14, 弗4:11-13, 西 1:28, 太 28:18-20, 太 6:9-10)

### 【策略】

- \* 北美與亞洲事工並重
- \* 聖經神學與事奉實踐結合並重

## 教授團隊

### 專任與特約教授 (Resident Professors)



孫通牧師/博士候選人  
代院長·舊約  
Rev. William Sun, ThM, PhD (Cand)  
Acting President and OT



劉志信牧師/博士  
實踐神學  
Rev. Frank Liu, DMin, PhD  
Practical Theology



陳若愚牧師  
研究教授·神學  
Rev. Lawrence Chan, ThM  
Research Professor, Theology



劉英華博士  
教牧博士論文指導·教會歷史  
Dr. Yinghua Liu, PhD  
Church History



劉仁欽牧師/博士(特約教授)  
實踐神學  
Rev. Samuel Liu, DMin  
Practical Theology – Asia

### 固定客座教授 (Regular Adjunct Faculty):

劉哲沛博士/王蘭馨老師  
傅立德牧師/博士 莊祖鯤牧師/博士  
王守仁牧師/博士 蘇景星牧師/博士  
吳繼揚牧師/博士 蘇文隆牧師/博士  
林慈敏博士 武自珍教授  
陳慈嫻博士

### 客座教授/老師 (Adjunct Faculty):

黃維仁博士 蔡金鈴博士  
吳榮滌牧師/博士 鄧英善牧師/博士  
黃偉康博士 邱清萍牧師  
吳子良老師 王祈老師  
徐理強醫生 陳國添牧師  
曾興才牧師 葉貞屏教授